

V:KO
by Panasonic

BEDIENUNGSANLEITUNG SCHALTERGRUPPE

KABELMONTAGE OHNE SCHRAUBEN (SCHNELLVERBINDUNG)

Die Kabel (1) längs 11 mm absäubern, so dass kein blauer Leitabschnitt im offenen Bereich und den Leiterabschnitt in die Anschlussbuchse (2) durch Drücken des Kreuzteils (3) platzieren. Nachdem das Kabel in die Verbindungsbuchse (2) platziert wurde wird das Druckteil (3) der Verbindungsstelle los gelassen und somit die Kabelmontage abgeschlossen. Durch Bewegen des Kabels sicherstellen, dass es fest sitzt.

VSCHRAUBENVERBINDUNG KABELMONTAGE

Die Kabel (1) längs 8-9 mm absäubern, so dass kein blauer Leitabschnitt im offenen bleibt und den Leiterabschnitt in die Anschlussbuchse (2) durch Lockern der Verbindungs-schraube (3) platzieren. Die Kabelmontage nach dem Platzieren des Kabels in die Verbindungsbuchse (2) durch Festziehen der Schraube (3) abschließen. Durch Bewegen des Kabels sicherstellen, dass es fest sitzt.

MONTAGEART

Die Vorrichtung (6) wird durch Lockern der Schrauben (8) in das Gehäuse platziert. Der Rahmen (6) wird durch gleichmäßiges Festziehen der Klemmschrauben (8) ins Gehäuse befestigt. Der Rahmen (6) wird auf die Vierkantbohrung (7) gesetzt und der Schraubkopf (4) platziert (4) so dass er in die Buchsen im Rahmen (5) durch Drücken platziert werden kann. Das Schlüsselschaltergehäuse (2) wird so ausgerichtet, dass es gegenüber der Befestigungspins (3) liegt und wird dann durch Drücken versenkt und somit die Montage abgeschlossen.

TECHNISCHE EIGENSCHAFTEN

- 10 A; 250 V ~ (Für 16A; LED / CFL-Lampenlast beträgt 100 W.)
- 16 A; 250 V ~ (Für 16A; LED / CFL-Lampenlast beträgt 200 W.)
- Montagtyp: Schnellverbindung, Schraubverbindung

Kupferkabelquerschnitt für Steckdoseverbindungen gemäß den entsprechenden Normen:

Normation	Verwendbare Leiterabschnitte (mm)		Schraubniete (Schnellkupplung(s))		Schraubenschlüssel	
	Schraubfrei (Schnellkupplung)	Schraubfrei (Schlüssel)	Großer Leiterdurchmesser (mm)	Großer Biegedurchmesser (mm)	Großer fester Biegedurchmesser (mm)	Großer Biegedurchmesser (mm)
10 A	1 - 2,5	1 - 2,5	2,13	Nicht benutzt	2,13	2,13
16 A	1,5 - 2,5	1,5 - 4	2,13	Nicht benutzt	2,72	2,72

Produktbild des Schalters

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Das Umstellunggerät ermöglicht die Steuerung von einer Lampe oder Lampengruppe aus mehr als zwei Stellen.

Produktbild des beleuchteten Schalters

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Es sorgt für die Steuerung einer Lampe oder Lampengruppe aus einem Punkt.

Produktbild des Vavien

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Die Kabel (1) längs 11 mm absäubern, so dass kein blauer Leitabschnitt im offenen bleibt und den Leiterabschnitt in die Anschlussbuchse (2) durch Drücken des Kreuzteils (3) platzieren. Nachdem das Kabel in die Verbindungsbuchse (2) platziert wurde wird das Druckteil (3) der Verbindungsstelle los gelassen und somit die Kabelmontage abgeschlossen. Durch Bewegen des Kabels sicherstellen, dass es fest sitzt.

Produktbild des zweipoligen Schalters

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Steuert zwei separate Lampen oder Lampengruppen unabhängig voneinander.

Produktbild der beleuchteten Vavien

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Eine Lampe oder Lampengruppe wird von zwei verschiedenen Punkten gesteuert.

Notiz: Sollte die Last-LED-Lampe, die das Produkt steuern soll, wie die CFL-Lampe eine in-rush Last entwickeln, lesen Sie bitte den Abschnitt Hinweise sorgfältig durch.

Produktbild des zweipoligen beleuchteten Schalters

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Zwei unterschiedliche Lampen oder Lampengruppen werden gemeinsam gesteuert.

Notiz: Sollte die Last-LED-Lampe, die das Produkt steuern soll, wie die CFL-Lampe eine in-rush Last entwickeln, lesen Sie bitte den Abschnitt Hinweise sorgfältig durch.

Produktbild des Permutatoren

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Das Umstellunggerät ermöglicht die Steuerung von einer Lampe oder Lampengruppe aus mehr als zwei Stellen.

Produktbild des Serienausschalter

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Es sorgt für die Steuerung einer Lampe oder Lampengruppe von einem Punkt.

Produktbild des Taster mit Schlüsselsymbol

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Steuert die Türklingel.

Produktbild des Light

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Steuert zwei separate Lampen oder Lampengruppen aus der gleichen Stelle.

Notiz: Sollte die Last-LED-Lampe, die das Produkt steuern soll, wie die CFL-Lampe eine in-rush Last entwickeln, lesen Sie bitte den Abschnitt Hinweise sorgfältig durch.

Produktbild des Serienausschalter, beleuchtet

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Steuert zwei separate Lampen oder Lampengruppen aus der gleichen Stelle.

Notiz: Sollte die Last-LED-Lampe, die das Produkt steuern soll, wie die CFL-Lampe eine in-rush Last entwickeln, lesen Sie bitte den Abschnitt Hinweise sorgfältig durch.

Produktbild des beleuchteten Light

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Wird für die Steuerung einer oder mehreren Lampen, gesteuert von einer oder mehreren Stellen eingesetzt.

Notiz: Sollte die Last-LED-Lampe, die das Produkt steuern soll, wie die CFL-Lampe eine in-rush Last entwickeln, lesen Sie bitte den Abschnitt Hinweise sorgfältig durch.

Produktbild des Serienwechselschalter

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Steuert zwei separate Lampen oder Lampengruppen aus der gleichen Stelle.

Produktbild des Taster mit Glockensymbol

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Es sendet 2 getrennte (DND/MUR) Signale an die Warnmelde. Der Summer wird auf der MUR-Leitung aktiviert.

Kühlerschalter Produktbild

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Steuert drei verschiedene Heiz- und Kühlsysteme vom selben Ort aus.

3-fach Schalter Produktbild

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Steuert drei Lampen oder Lampengruppen von derselben Stelle aus.

Produktbild des Jalousietasters

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Wechselt die Drehrichtung der Jalousie-Motoren und steuert somit die Jalousie nach oben und nach unten.

Produktbild des Notauslösetaster mit Schnur

Schaltung und Schaltplan

Betriebsprinzip

Steuert zwei separate Lampen oder Lampengruppen unabhängig voneinander.

WARNUNG

- Vor der Montage stellen Sie bitte sicher, dass das Gerät ausgesteckt ist.
- Die Anschlüsse und Montagen von elektronischen Geräten dürfen nur von Personen mit Eignungszertifikat durchgeführt werden.
- Für Mängel, Unfälle und Verluste, die Montagen und Eingriffen von Personen, die nicht im Besitz eines Fähigkeitszeugnisses sind, auftreten wird, haften die Hersteller, Händler und Importeure.
- Bei Reinigung des Produktes darf Wärme nicht über die Oberfläche des Produktes gegeben werden. Wenn die Oberfläche des Produktes beschädigt ist, darf diese nicht im Umlauf gebracht werden.
- Der Verbraucher kann bei Unstimmigkeiten im Zusammenhang der Nutzung von seinem Garantirecht bei der Verbraucherschutzstelle oder dem Händler den Garantieschein nicht aushandeln. Kann der Verbraucher sich beim Zoll- und Handelsministerium, die Generaldirektion für Verbraucherschutz und Marktbewachung wenden.
- **Panasonic und Umwelt**

Als Panasonic, sind wir uns der Notwendigkeit eines ausgewogenen Verhältnisses zwischen Mensch und Natur für nachhaltiges Leben bewusst. Wir bevorzugen aufgrund unserer ständigen Innovation und R&D Studien, begonnen bei der Gestaltung bis zur Herstellung und Anwendung, Materialien und Technologien die die Umwelt nicht negativ beeinträchtigen zu setzen. Wir treffen sämtliche Maßnahmen um die Energie- und Naturquellen so effizient wie möglich zu nutzen.

Panasonic Kundentreibung

Sehr geehrter Kunde,
Wir sind davon überzeugt, dass eine qualitativ hochwertige Service genauso wichtig wie qualitativ hochwertiger Produkte ist. Wenn Sie Hilfe bei unseren Produkten benötigen, können Sie sich gerne unter der Telefonnummer 444 8 456 an Panasonic Kundendienst wenden.

Panasonic Electric Works Elektrik San.vic.A.Ş.
Abdurrahmangazi Mah., Ebubekir Cad. No: 44
34887 Sancaktepe / İstanbul / Türkei
T: (0216) 564 55 55 F: (0216) 564 55 44

HOTLINE
444 8456
ewtr.panasonic.com

VKO
by Panasonic

Screwless Terminal-Wiring

Strip the wire (1) for 11 mm so that the conductor part does not remain exposed and insert the conductor part to the terminal slot (2) by pushing the terminal screw (3). After the wire is placed into the terminal slot (2) releases the terminal screw (3) to complete the wire assembly. By rotating the wire, ensure that it's securely inserted in its place.

Screw Terminal-Wiring

Strip the wire for (1)-9 mm so that the conductor part does not remain exposed and insert the conductor part to the terminal slot (2) by loosening the terminal screw (3). After the wire is placed into the terminal slot (2), tighten the terminal screw (3) to complete the wiring. By rotating the wire, ensure that it's securely inserted in its place.

INSTALLATION

Place the mechanism (6) into the case by loosening the claw screws (8). Tighten the claw screws (8) proportionally and secure the mechanism (6) in the case. Place the frame (5) on the screw mechanism (6). Press the frame (5) into the retainer (4) into the slots inside of the frame (5). Press and place the switch button slots (2) as to align with retaining pins (5) and complete the installation.

TECHNICAL SPECIFICATIONS

• 10 A - 250 V ~ (For 10A; Rated LED/CFL Lamp load is 100W.)
• 16 A - 250 V ~ (For 16A; Rated LED/CFL Lamp load is 200W.)
• Screwless terminal / Screw terminal

Copper wires sections used for socket connections according to the relevant standards.

	Cross-sectional area of Conductors (mm ²)	Switches with screwless type (Quick Connection) terminal	Switches with screw-type terminals
Rated Current of Switch	For Switches with Screws Type (Quick Connection) terminal	For switches with screw-type terminals	Largest conductor diameter (mm)
10 A	1 - 2.5	1 - 2.5	2.13
16 A.	1.5 - 2.5	1.5 - 4	2.13
			Not Used
			2.72
			2.72

SWITCH GROUP USER MANUAL

Two Way Switch Product Image

Circuit and Wiring Diagram

Two-Pole Switch Product Image

Circuit and Wiring Diagram

Illuminated Two Way Switch Product Image

Circuit and Wiring Diagram

Operating Principle

Controls a lamp or a lamp group from two separate points.

Intermediate Switch Product Image

Circuit and Wiring Diagram

2-Gang One-Way Switch Product Image

Circuit and Wiring Diagram

Push Button Product Image

Circuit and Wiring Diagram

Illuminated 2-Gang One-Way Switch Product Image

Circuit and Wiring Diagram

Operating Principle

Controls two separate lamps or lamp group from the same point.

2-Gang Two-Way Switch Product Image

Circuit and Wiring Diagram

Operating Principle

Controls two separate lamps or lamp group from the same point.

Shutter Control, Push Button Product Image

Circuit and Wiring Diagram

Operating Principle

Changes the direction of rotation of the shutter engines and controls the upwards and downwards movement of the shutter.

Emergency Push Button with Cord Product Image

Circuit and Wiring Diagram

Operating Principle

Enables that a lamp or a lamp group is controlled from a point.

H Warning Unit Control Switch Product Image

Circuit and Wiring Diagram

Operating Principle

It sends 2 separate (OND/MUR) signals to the warning panel. The buzzer is activated on the MUR line.

Cooler Switch Product Image

Circuit and Wiring Diagram

Operating Principle

Controls three different heating and cooling systems from the same place.

3-Gang Switch Product Image

Circuit and Wiring Diagram

Operating Principle

Controls three lamps or lamp groups from the same place.

VKO
by Panasonic

WARRANTY CONDITIONS

- Warranty period starts as of the delivery date of the product and it is 2 years.
- The warranty covers malfunctions likely to occur due to the intrinsic defects of the product and within the warranty period.
- The product including all of its parts is under warranty as a whole. If the product turns out to be defective, the consumer can use one of the following rights regulated in Article 11 of Consumer Protection Law no: 6502:
 - a- Withdrawal from the contract.
 - b- Demanding discount from sales fee.
 - c- In case the consumer chooses the right of free repair among those rights; the dealer is obliged to repair the product or have the product repaired at his own expense. In case this demand is not met, the dealer, manufacturer and importer shall jointly and severally liable for the usage of this right by the consumer.
 - d- Demanding the replacement of the sold one with a fungible one free from defects.
- In case the consumer chooses the right of free repair and if the product falls within the warranty period again and the period is exceeded and demand the return of the product to the dealer, the consumer shall be held responsible.
- The repair period of the product can not exceed 20 business days. This period starts on the notification of the failure on the product to the authorized service station or the dealer within the warranty period and from the date of delivery of the product to the authorized service station out of warranty period. In case it is not possible to repair the product due to the facts arising from the fire, flood, damage and similar events, the repair period will be extended by 10 business days. The dealer is not obliged to make the repair if the repair period has been exceeded.
- Usage of the product contrary to the rules stipulated in user's manual, operating out of determined voltage, current and environmental conditions, damages the cable connection due to the user's fault and failure of the product due to the facts arising from the fire, flood, damage and similar events.
- The consumer can apply to the arbitration committee for consumers or the consumer court where the consumer operations are made or in the residential area for the disputes to be occurred regarding the usage of the rights arising from the warranty.
- In case the dealer doesn't provide this certificate of warranty, the consumer can apply to the General Directorate of Consumer Protection and Market Surveillance of Ministry of Customs and Trade.

WARNING

- Ensure that the power is cut off before the assembly of the products.
- Connection and assembly of the electrical devices should be carried out only by the technical personnel having certificate of competency.
- No responsibility is assumed for the entire of the malfunction, accident and loss arising from the assembly or interference of the persons not having the competency certificate.
- Use dry or slightly damp cloth to clean the buttons, cover and frame of the product. Never use alcohol, cologne, detergent or other similar chemicals for cleaning.
- In case the surface to which the product is connected is dyed, store the product by removing its cover and the frames.
- Keep the product away from the damp or wet environment during the transportation and shipping.
- There may occur flickering problems on the illuminated products due to in-rush generating loads in CFL, LED or in-rush generating loads. In case you experience such case, you need to install an external neutral line on the product. It's required to connect one pole of the light on the product to the phase input and other pole to the neutral line installed. After the processes are completed, light on the product works actively at each position. Consult consumer services for detailed information.

Panasonic and Environment

At Panasonic, we are aware of the contribution of a balanced relation established between human and nature to the sustainable life. Thanks to our continuous innovation and R&D studies, we prefer materials and technologies that are not affecting the environment in a negative way during the production and usage of the products starting from the designing phase. We take necessary measures to use energy and natural sources in a more efficient way.

This symbol indicates separate collection of waste electrical and electronic equipment.

Panasonic Customer Relations

Dear Customer,
We believe in providing quality service to you as well as offering quality products. Therefore, you can call 444 8 456 to reach Panasonic customer relations for support regarding the products you purchased.

Panasonic Electric Works Elektrik San ve Tic. A.Ş.
Abdurrahmangazi Mah. Ebubekir Cad. No: 44
34887 Sancaktepe / Istanbul / Turkey
T: (0216) 564 55 55 F: (0216) 564 55 44

HOTLINE 444 8456
ewtr.panasonic.com

